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E 
mlékszik-e arra, amikor 
először állt igazi közönség 
előtt, igazi színpadon?

– A ’68-as Ki Mit 
Tud? után szerződtettek 

a Kamara Varietébe (jelenleg Já-
tékszín), itt találkoztam először 
nagyközönséggel. Egy év alatt 
csináltam ugyan ötszáz előadást, 
de ez nem színdarab volt, hanem 
egy kétrészes műsor. A Kamara 
Varietébéli egy évem alatt ven-
dégként szerepeltem Komlós 
Jánosnál is, a frissen létrehozott 
Mikroszkópon. Ha jól bele-
gondolok, valódi színdarabban 
másodikos főiskolásként játsz-
hattam, a Körszínház Rámájana 
című előadásában, Kazimir Kár-
oly rendezésében, aki az osztály-
főnököm volt. Olyan óriásokkal 
léphettem egy színpadra, mint 

például Rátonyi Róbert, Horváth 
Teri, Mécs Károly, Nagy Attila. 
Az első próbán meg sem tud-
tam szólalni a megtiszteltetéstől, 
tele voltam gátlással, makogtam 
össze-vissza, mire Kazimír félre-
vont, és megkérdezte tőlem: „Fi-
acskám, döntse el, mi akar lenni, 
színész vagy kalaposinas!” Hát 
így indult az én színészi pályám.

– A diploma megszerzése után, 
hogy alakultak szakmai dolgai?

– Kazimír azt mondta: két 
dolgot nem fogok csinálni a pá-
lyámon. Nem statisztálok, mert 
alkatilag alkalmatlan vagyok rá, 
és nem fogok paraszt szerepeket 
játszani, mert nem olyan a ké-
pem. Ehhez képest első, valódi 
szerepem Illyés Gyula Bál a pusz-
tán című darabjában igazi jó kis 
„statkó” szerep volt és persze pa-

rasztfigura. Nagy szerencsémre 
Graham Green Komédiás című 
darabjának premierje előtt egy 
héttel a főszereplő összeveszett 
a rendezővel, és be kellett ugra-
nom a helyére. Aztán jött a Bánk 
bán Ottója, onnantól fogva pedig 
már egyre jelentősebb szerepeket 
játszhattam. 

– Azok közé tartozik, akik szí-
vesen járnak színházba megnézni 
a kollégáikat, pedig ez egyre in-
kább ritkaságnak számít.

– Általában személyhez kötöm, 
mit nézek meg. A saját színházam 
előadásaira például mindig elme-
gyek nézőnek, mert kíváncsi va-
gyok a kollégáimra, hiszen „egy 
kutyának vagyunk a kölykei”, 
nem? Tényleg olyan egy színház 
társulata, mint egy nagy család, 
hát miért ne nézném meg a sa-

ját „testvéreimet”? Baromi jó és 
hálás közönség tudok lenni, szü-
letett rajongóként széttapsolom 
a tenyeremet egy jó előadáson, 
örülök a sikernek, maximum azt 
sajnálom, hogy nem vagyok ben-
ne. Viszont izgek-mozgok, még 
tán viszketni is kezdek, ha rosszat 
kell bámulnom két óra hosszat. 
Ilyenkor nagyon szenvedek, mert 
elmennem ugye nem lehet a né-
zőtérről. Szerencsére, ilyesmi már 
nagyon-nagyon régen fordult elő.

– Lát maga körül olyanokat, 
akiknek Önhöz hasonlóan fontos 
még a színház csodája?

– Szerencsére igen, még fiata-
lokat is, aminek teljes szívemből 
tudok örülni. Jó látni például a 
Madáchban, hogy érdekli őket, 
amit csinálnak. Ettől nagyon-na-
gyon meg tudok hatódni! 
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Gálvölgyi János május 
végén ünnepelte hatva-
nadik születésnapját. A 
töretlen népszerűségnek 
örvendő művész négy teljes 
évtizede van a pályán, mé-
gis igazi csodaként tudja 
megélni még ma is minden 
egyes alkalommal a szín-
ház, a színpad csodáját. 

A színház számomra az örök csoda

Az 1968-as Ki Mit 
Tud? tehetség-
kutató versenyt 
parodistaként 
nyerte meg, ezután 

Kamara Varietéhez 
(ma Játékszín). 
Három év után felvették a Szín-

diplomázott. Innét a Thália Szín-

óta a Madách Színház tagja, ahol 

fémjelzett Gálvölgyi Show-t hosz-
szú évek óta készíti.

Gálvölgyi János 

Gálvölgyi János: „Álmodni sem mertem volna, hogy idáig eljutok!”
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